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Měsíc Květen - „Máj“
Přicházející květen, v češtině krásně básnicky nazýva-

ný Máj, je pro nás významný hned z několika důvodů.
Prvého května si připomínáme nejen Svátek práce,  ale
i svátek lásky. Vždy� postavit dívce máji znamenalo vy-
znat jí veřejně lásku. A kdo by neznal verše Karla Hyn-
ka Máchy z jeho poemy Máj: „Byl pozdní večer, první
máj, večerní máj byl lásky čas“. V květnu si také připo-
mínáme r. 1945 – konec 2. Světové války. I když se naši
představitelé, stejně jako země NATO a Evropská unie
snaží přepsat dějiny a ze Sovětského svazu udělat viní-
ka 2. Světové války, nic to nemění na faktu, že Sovětský
svaz měl největší zásluhu na porážce fašismu. A také
je třeba zdůraznit, že dávat rovnítko mezi Sovětský svaz
(ten tvořilo 15 svazových republik) a dnešní Rusko,
je záměrná lež a falzifikace dějin.

Bohužel realita dneška je taková, že válka na Ukraji-
ně, kterou naše vláda i další představitelé bojovně pod-
porují, nejen na úkor obyvatel České republiky, ale
i proti zdravému rozumu, hrozí přerůst v další celosvě-
tový konflikt. To mě děsí. Vždy� je víc než jasné, že po-
kud budeme dotlačeni do vojenského konfliktu mezi
Ruskem a státy NATO, nutně to skončí použitím jader-
ných zbraní, kterých mají obě strany více, než je třeba
ke zničení života na naší modré planetě. I když je dnes
požadavek na ukončení války jednáním, a to nejdříve
o příměří a přerušení vojenských operací, považován
za podporu Putina, ve světě volání po míru sílí. A pokud
si mám vybrat mezi označením „Chcimír“, který naši
představitelé používají jako nadávku, a jejich podporou

válečného běsnění, které stojí jen další životy a utrpení
zejména žen a dětí, nechám si od válečných štváčů klid-
ně nadávat. Vzpomeňme si, kolikrát v dějinách byla opa-
kovaně, různými slovy, vyjadřována myšlenka, že mír
je život, válka je smrt, a že špatný mír je lepší než dobrá
válka.

Letošní květen je však významný ještě něčím jiným.
V supervolebním roce 2024 v květnu naplno poběží před-
volební kampaň k volbám do Evropského parlamentu,
které se konají 7. a 8. června. A pomalu se začne rozjíž-
dět i kampaň před volbami do krajských zastupitelstev
a jedné třetiny senátu (to se okresu Příbram netýká),
které se budou konat někdy na přelomu září a října.
A na nás všech bude záležet, zda konečně všichni na-
štvaní občané přijdou nejprve k eurovolbám a dají svůj
hlas koalici STAČILO!, aby konečně v Evropském parla-
mentu zájmy obyvatel ČR nehájila jenom Katka Koneč-
ná, která to jako jediná z 21  českých poslanců činí celé
volební období, ale aby z něho vypadli kariéristé, které
prospěch republiky moc nezajímá, jejich prebendy jsou
jim milejší než blaho našich občanů. Je načase, aby si
naši občané uvědomili, že sliby žádný problém nevyřeší,
ale  aby posuzovali, zda kandidáti po zvolení dělají to,
co slíbili, nebo zda na předvolební sliby okamžitě zapo-
mněli. Jednoduše řečeno, aby přestali posuzovat podle
slov, ale začali hodnotit podle činů. Koalice STAČILO!
slibuje pouze to, co může po volbách dělat. A to rozhod-
ně není málo.

Mgr. Jiřina Humlová

POZVÁNKA na pietní akty v květnu 2024
KSČM si květnová výročí, spojená s osvobozováním Československa v r. 1945, připomene položením
kytic, jako výrazu úcty našim padlým občanům a osvoboditelům

5. května v Příbrami: v 10.00 hod. u pomníku na Nové Hospodě
v 10.30 hod. u pomníku občanů popravených v Brandenburgu na Hvězdičce
v 11.00 hod. u hrobu padlých rudoarmějců na Příbramském hřbitově
v 11.30 hod. u hrobu padlých rudoarmějců na Březohorském hřbitově

5. května ve 13.00 u pomníku padlých v 1. a 2 světové válce v Podlesí
7. května ve 14.00 hod. na hřbitově v Rožmitále pod Třemšínem
9. května v 16.00 hod. na hřbitově v Jincích
10. května v 16.00 hod. u památníku poslední bitvy 2. Světové války na Slivici

Český svaz bojovníků za svobodu je další organizací, která si oběti 2. Světové války aktivně připomíná
položením květin u pomníčků, které jsou rozesety po Brdech. Letos památku obětí uctí 5. května,
když do Brd vyrazí ve 13.00 hodin. A nově do své pietní cesty zařadí i pomník partyzánům u bunkrů
na Malé Třemošné.
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K Zastupitelstvu v Příbrami
Březnové 17. jednání zastupitelstva v Příbrami dne

11. 3. 2024  a dubnové  18. jednání dne  22. 4. 2024 byla
relativně krátká - březnové skončilo po přijatelné době
ve čtvrt na devět, dubnové v půl desáté, což je velký
pokrok.

Informace Rady kromě přehledu veřejných zakázek a
stavu hospodaření města, obsahovaly i sdělení, že v pří-
padě řízení ve věci Fantovy louky jako významného kra-
jinného prvku bylo správní řízení předáno z důvodu tzv.
systémové podjatosti na MěÚ Dobříš, který bude rozho-
dovat o tom, zda a v které části Fantovy Louky se bude
moci stavět. Výsledek se musí promítnout do změny
územního plánu

Největší část březnového programu zasedání se týkala
poskytování dotací z městského rozpočtu na základě jed-
notlivých okruhů činnosti ve městě. Po schválení vzoru
upraveného textu „Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí
účelové dotace“, která je podmínkou pro jejich poskyto-
vání, došlo ke schvalování jednotlivých dotací. Dá se
říci, že díky kvalitnímu projednání požadavků v jednot-
livých komisích Rady města, proběhlo schvalování věc-
ně, bez ideologických výpadů a rychle. Peníze alokované
v rozpočtu města byly rozděleny v těchto druzích činnos-
ti: Činnost sportovních organizací, Reprezentant ČR,
Rozvoj a opravy sportoviš�, Sportovní akce 2024, Podpo-
ra vrcholového sportu, Výchova a vzdělávání, Kulturní
aktivity, Památky místního významu, Zahraniční a me-

Všem jubilantům, kteří v květnu oslaví své životní jubileum,
děkujeme za jejich práci pro stranu a do dalších let přejeme
pevné zdraví, štěstí, spokojenost a pohodu v osobním životě.

Dilema dneška
Eva Havlíčková

Kam to došel dnešní svět -
co se to jen děje?
Kdo chce mír, je nepřítel,
do záhuby spěje.

I papeže kritizují
za snahu žít v míru.
To je přece nehorázné
zatratit i víru.

Vždycky byli souzeni
prováleční štváči.
Dneska je to ale mír -
co se nevyplácí.

To má být ta svoboda,
kterou jsme si přáli?
Bohužel nám zmizela
i s tím mírem v dáli.

ziobecní spolupráce, Dobrovolní hasiči,
Oblast zdravotnictví, Oblast sociální a Ži-
votní prostředí. I z výčtu je zřejmé, že dotace zahrnují
všechny oblasti života ve městě, což je dobře. Kromě
těchto městských dotací, bylo schváleno i poskytnutí fi-
nančního příspěvku 200 tisíc Kč pro Hasičský záchran-
ný sbor Středočeského kraje, tedy pro profesionální ha-
siče, fungující v Příbrami. Tento dar je poskytován opa-
kovaně, a to na základě zákona, který spolupráci obcí
na finančním zabezpečení HZS předpokládá.

Největší část dubnového jednání zabrala informace
o stavu řešení sporů kolem zateplení bytového domu –
tzv. Špalíčku na roku Milínské a Špitálské ulice, a to
jednak spory mezi nájemníky a městem o zvýšení nájem-
ného o náklady na zateplení, o kvalitu provedení prací,
a z toho vyplývající problémy s kvalitou bydlení. Část
informací nemohla být poskytnuta, protože v této věci
probíhá i trestní šetření, takže se k této otázce bude asi
zastupitelstvo vracet.

Poslední bod, na který bych chtěla upozornit, bylo
schválení držitele Ceny města Příbram na r. 2024, kte-
rým je bývalý primář očního oddělení Oblastní nemocni-
ce s poliklinikou Příbram, a.s. MUDr. Michal Bodnár,
jehož zásluhou má oční oddělení špičkovou úroveň.
Cena bude jako vždy předána v rámci Hudebního festi-
valu Antonína Dvořáka.

Mgr. Jiřina Humlová

Únorové události si připomněli
šachisté v Nymburce

Tato akce se v loňském roce díky Zdenku Milatovi
(KSČM) uskutečnila poprvé. Výpravy jineckých šachis-
tů se na ní neztratily. Odvezli jsme si i bronzovou me-
daili.

Letos 24. února nás na tomto turnaji, pořádaném
OV KSČM Nymburk reprezentovali pouze dva hráči.
Byli však ještě úspěšnější.

Filip Šimek za celý turnaj neprohrál, pouze jednomu
soupeři dovolil remízu a zaslouženě zvítězil.

Jeho mladší bratr Richard Šimek ztratil jeden bodík,
a to mu vyneslo samostatné 2. místo v turnaji. Oba
reprezentují Šachový oddíl TJ Jince i Šachový kroužek
Pionýrské skupiny Jince.

(pokračování na str. 3)
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Naši nejmenší úspěšně reprezentovali Příbramský region
Šachový klub Příbram-Baník se rozhodl uspořádat 6. dubna turnaj pro hráče nar. v roce 2014 a mladší. Medailová
místa obsadili: 1. Ota Jindrák z e Sedlčan, 2. Mikuláš Novák z Brandýsa nad Labem a 3. Ota Jindrák z Čelákovic.
Pak následovali nejúspěšnější dva hráči našeho regionu SA – Příbram, a to byli reprezentanti ŠO TJ Jince
a Pionýrské skupiny Jince. Čtvrtá skončila Linda Přibylová a 5. místo obsadil Daniel Sládek. To je velká naděje
pro budoucnost šachového oddílu.
Velké poděkování patří nejen našim výše jmenovaným pěti reprezentantům, ale hlavně jejich rodičům, kteří
je na uvedené soutěže dovezli. Miroslav Maršálek

Foto autor, Ladislava Šimková, David Vošický a Antonín Mezera

Den plný her v klubovně
Zatímco pionýrský oddíl Trilobit zorganizoval ve čtvr-

tek 28. března výlet za zábavou do Plzně, šachový oddíl
Pěšáci uspořádal Den plný her ve Společenském centru
Josefa Slavíka.

O velikonočního beránka
Na velikonočním turnaji 29. března 2024 v Líních nás zastupoval pouze Antonín Mezera. Avšak vedl si skvěle.
V turnaji starších žáků obsadil v celkovém pořadí velmi pěkné 3. místo ze 40 soutěžících. Z chlapců byl dokonce
druhý. Mezi účastníky bylo 17 elistů a Toníkovi bylo přiděleno startovní číslo osm. V závěrečném pořadí se vlastně
dělil s 5,5 bodu o 1. místo s vítězem Jiřím Malým z pražského Unichessu a nejlepší dívkou Eliškou Janouškovou
z pořádajícího oddílu ŠK Líně. O barvě medailí rozhodlo pomocné hodnocení vzájemných zápasů v bodovém uskupení.

Miroslav Maršálek, vedoucí oddílu Pěšáci

Kromě šachů, populárního Člověče, nezlob se a jiných
klasických her přivezl specialista z Plzně výběr moder-
ních deskových her, které se setkaly s velkým zájmem.
Při některých z nich si účastníci užili i dost pohybu
a legrace.

Srdečně zveme:
Turnaj k osvobození – nenechte si ujít!
Další příležitost pro čtenáře Třešničky. Jak jsme slíbili, tak jste se dočkali. I babičky a dědečkové.
Pionýrská skupina Jince a Šachový oddíl TJ Jince pořádá miniturnaj pro všechny zájemce bez rozdílu věku a úrov-
ně šachových znalostí. Do Společenského centra Josefa Slavíka mohou přijet jak začátečníci, tak i zkušení šachisté.

Miniturnaj k osvobození proběhne v neděli 12. května od 9 hodin. A tak se mohou zúčastnit i naši
členové, kteří jsou od pondělí do pátku v zaměstnání. Třeba se od nich dozvědí mladší účastníci něco o historii
Československa.

Miroslav Maršálek, vedoucí PS Jince a předseda ŠO
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Barbora se otvírá veřejnosti
Mnozí Jinečáci byli překvapeni, když se dozvěděli,

že městys Jince vedený starostou Josefem Hálou
(KSČM) odkoupit chátrající objekt dřevouhelné hutě
Barbora a rozhodl se pro její revitalizaci. Objevovaly se
i pochybnosti, zda se taková věc dá zvládnout. Byla to
dlouhá cesta, plná nepředvídatelných úskalí, jednání
a výpočtů. V realizaci projektu pokračovalo i nové za-
stupitelstvo vedené starostkou Miroslavou Tichou
(J.I.N.C.E 2022). Dnes se nacházíme na konci této cesty.

Ve čtvrtek 24. března proběhla v Domě NATURA
v Příbrami konference k projektu Revitalizace hutě Bar-
bora v Jincích. V jejím průběhu vystoupili odborníci
k vlastnímu projektu, ale i k železářství v našem regionu.

V sobotu 20. dubna se uskutečnilo setkání s norským
partnerem přímo na místě. Zahraniční odborníky bylo
možné zastihnout při závěrečných pracích a v případě
zájmu si s nimi za přítomnosti tlumočnice i pohovořit.

Slavnostní ukončení projektu proběhlo v pondělí
22. dubna. Slovo dostali realizátoři, spolupracovníci
i sponzoři projektu z České republiky i zahraničí.
Za městys promluvili Josef Hála i Miroslava Tichá. Ná-
sledovala prohlídka objektu. Krátkými vstupy přispěla
k pohodové atmosféře hudební skupina Bárka, která
v Barboře nebyla poprvé ani naposled.

K oficiálnímu otevření Barbory pro veřejnost
dojde v sobotu 4. května od 10 do 16 hodin.
Jsou připraveny dva prohlídkové okruhy. Ten základní
je v přízemí objektu vysoké pece, kde jsou instalovány
expozice o minulosti planety a hutnictví. Najdete zde
informace i o Destinační agentuře Brdy, která se na
realizaci akce významně podílela. Za vyšší vstupné
můžete s průvodcem navštívit i nadzemní prostory.
Nahlédnout lze i shora do tělesa vysoké pece.

Miroslav Maršálek, zastupitel (KSČM)


